
Miskolc Megyei Jogú Város
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

JK: 314.028-17/2016.
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzatának  2016.
szeptember 7. napján 10.00 órai kezdettel tartott testületi üléséről. 

Helyszín: Miskolc, Baross Gábor utca 13–15. szám alatti helyiség

Jelen vannak: 
• Váradi  Gábor  elnök,  Gulyás  Ferenc  elnökhelyettes,  Botos  Ferenc  és  Lakatos  Ernő

testületi tagok
• Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: Forgácsné dr. Vattay Zita

jogi ügyintéző a jegyző képviseletében, Sipos Melinda önkormányzati ügyintéző, Csapó
Andrásné pénzügyi ügyintéző

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket, a Hivatal munkatársait. 
Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a testületi ülés határozatképes, amelyet
megnyit. 
Kéri,  hogy szavazzanak a jegyzőkönyvvezető, valamint a jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről.
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4  igen szavazattal
elfogadta és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

A  Testület  a  jegyzőkönyv  hitelesítőjére  tett  javaslatot  3  igen,  1
tartózkodó  szavazattal  elfogadta  és  megbízza  Gulyás  Ferencet a
jegyzőkönyv-hitelesítői feladat ellátásával.

Váradi Gábor elnök: Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat. Megkérdezi, hogy van-e
javaslat,  észrevétel  a  napirenddel  kapcsolatosan.  Megállapítja,  hogy  nincs,  így  kéri,  hogy
szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

A Testület  4  igen  szavazattal  az  ülés  napirendjét  a  Meghívóban
foglaltak szerint fogadta el.

Napirendi   pontok  :

1. Javaslat az elmúlt időszak eseményeiről szóló beszámoló elfogadására
Előterjesztő: Elnök 

2.  Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  2016.  évi
költségvetésének módosítására

Előterjesztő: Elnök

3. Javaslat a Máriapócsi zarándoklatról szóló beszámoló elfogadására
Előterjesztő: Elnök
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4. Javaslat a 2016. II. félévi programokkal, eseményekkel kapcsolatos döntés meghozatalára
Előterjesztő: Elnök

5. Egyebek

1. napirend: Javaslat az elmúlt időszak eseményeiről szóló beszámoló elfogadására

Váradi Gábor elnök: Nagyon mozgalmas nyár van mögöttük, a korábbi évekhez képest is.
Meghirdettek korábban egy Esélynövelő programsorozatot, melynek több programeleme is van. 
Ennek keretén belül június 20-án már nyári táborba mehettek a gyerekekkel. Érdekességként
elmondja, hogy önkormányzatuk a nyár folyamán legalább öt napra (két turnus) 132 gyermeknek
biztosított  nyári  elfoglaltságot  a  hejcei  táborban.  Mindemellett  egy  hónapra  megkapták  az
önkormányzat Mályiban lévő nyaralóját, ahol megközelítőleg 35 gyermekkel voltak jelen. Tehát
egész nyáron 167 gyereknek biztosítottak elfoglaltságot. A számok magukért beszélnek, amire
nagyon büszke. Részletesen ismerteti a tábor két turnusának tematikáját, ami a sport, a foci EB
és az olimpia jegyében telt. 

- Botos Ferenc elhagyja az üléstermet. -

Váradi  Gábor  elnök: A  nyári  tábor  megvalósulásához  nagyban  hozzájárult  Miskolc
polgármestere,  Dr.  Kriza Ákos,  és  a  Hivatal  Ellátási  Osztályának vezetői,  Demeter  Attila  és
Zsigmond Ferenc, ezen felül Iványi Gábor lelkész úr. Felnőttként is felemelő volt látniuk, hogy a
gyerekek önfeledten tudtak ebben a szép környezetben kikapcsolódni.

- Botos Ferenc visszatér az ülésterembe. -

Váradi  Gábor elnök: Szerveztek  egy Országos Focibajnokságot,  amin 16 csapat  vett  részt,
elsősorban a megyéből, de jöttek az ország több pontjáról is. Nagyon jó hangulatú, barátságos
futballkupát  valósítottak  meg.  Kiemeli  a  segítőik  aktív  és  nélkülözhetetlen  közreműködését,
melyet ezúton is megköszön. Volt nevezési díj, amely a kupa végén díjazásként kiosztásra is
került. 
A miskolci nemzetiségi önkormányzatokkal közösen Nemzetiségi Horgászversenyt szerveztek,
meghívásos  alapon.  12  csapat  méretette  meg  horgásztudását,  többek  között  a  rendőrségé,
katasztrófavédőké,  roma  szervezetektől  és  a  miskolci  nemzetiségi  önkormányzatok  részéről.
Bíznak abban, hogy ebből hagyományt tudnak teremteni. Nagyon fontosnak tartja, hogy a többi
nemzetiséggel  közös  programokat  is  szervezzenek,  ahol  még  jobban  meg  tudják  egymás
kultúráját ismerni, hagyományaikat ápolni. 
2016.  augusztus  2-án,  a  Roma  holokauszt  áldozatainak  emléknapján  irodájukban  szerveztek
megemlékezést, valamint a Romano Teatro által szervezett programban vettek részt. Sajnálattal
tapasztalja,  hogy sem szélesebb,  sem a  szűkebb  környezet  nem veszi  elég  komolyan  ezt  az
emléknapot, pedig ez az egész világ gyásznapja. 
A  nyár  folyamán  a  Fókusz  Iskolába  kollégái  segítségével  60  főt  írattak  be  Miskolcon,
Salgótarjánban és Kecskeméten még egyszer  ennyit.  Rendkívül  büszke arra,  hogy közel 180
ember beiratkozásában sikerült részt vennie. Ez tükrözi önkormányzatuk munkáját is.
Irodájukban  Lakatos  Attila  vajda  segítő  közreműködésével  szervezték  a  toborzásokat  pesti
székhelyű munka kapcsán, 80-100 fő tud ennek köszönhetően dolgozni. 
Szintén a nyár folyamán 3 pályázatot nyújtottak be. Egyik volt a közösségszervezői, ahol az 1.
fordulón túljutottak, de a másodiknál sajnos nem. A roma kulturális pályázat esetében augusztus
2-t célozták meg, a Roma holokauszt megemlékezést. Az eredményt viszont másfél héttel ezelőtt
kapták meg, hogy 550 ezer forintot nyertek. Az „Egyebek” napirendi pont keretén belül majd
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ezzel kapcsolatban hoznak döntést. A harmadik pályázat a „Roma vagyok, nő vagyok, karriert
akarok. Roma lányok iskolaelhagyásának megelőzése Miskolcon” elnevezésűt a Fókusz Iskola
segítségével nyújtották be. 
Ennek  apropójából  javasolja  a  Testületnek,  hogy  a  jövőben  kössenek  együttműködési
megállapodást  a  Fókusz  Iskolával,  mert  segítséget  nyújtanak  a  pályázatok  figyelésében  és
megírásában is számukra. 
Szintén  nagyon  fontos  nyári  program  a  máriapócsi  zarándoklat,  melyet  már  augusztusban
elkezdtek szervezni. Önkormányzatuk és a  Keresztény Magyar Cigány Európa Unió Szövetség
Egyesület szervezésben 4 busz indul Miskolcról.

Botos Ferenc: Az oktatás kapcsán kíván néhány gondolatot megosztani. Augusztus elején a Dr.
Ámbédkar  Iskola megkereste  önkormányzatukat,  hogy  Miskolcon  is  indítanak  képzést.
Segítséget kértek a diákok, valamint az esti felnőtt képzésben résztvevők toborzásában. Közel
egy hónap leforgása alatt 70 főt /60 diák és 10 esti, felnőtt képzésben résztvevő/ sikerült beíratni
az iskolába. 
Nagy baj az, hogy nagyon sok gyermek csavarog az utcán, nincs életcélja. Az iskolaigazgatóval
azt beszélték, hogyha egy mód van rá, indítsanak el egy felzárkóztatást, aminek a keretén belül
többen tudják az iskolát befejezni. Sokaknak nincs meg a nyolc osztálya sem, de már kiestek a
tankötelezettségből. 

Váradi  Gábor  elnök: Tájékoztatja  a  megjelenteket,  hogy  a  nyár  folyamán  a  Munkaügyi
Központ általi ellenőrzés volt irodájukban, akik a közfoglalkoztatottakkal kapcsolatban folytattak
vizsgálatot.  Minden  olyan  feladatot,  akadályt,  ami  felmerülhetett  volna,  elhárított.  Nem
marasztalták  el  őket  semmiben.  Ezúton  is  megköszöni  a  Hivatal  Pénzügyi  Osztályán
munkatársak segítségét. 
Elmondja, hogy a nyár folyamán is működtették az adománygyűjtő pontot. Ezzel kapcsolatban jó
híre, hogy a tegnapi nap folyamán írt alá a Máltai Szeretetszolgálattal egy szerződést, amelynek
keretén belül az adománygyűjtő pont működtetésének egy részét biztosítják. Az adománygyűjtő
pont  működtetése  kapcsán  már  írt  Alpolgármester  úrnak  is  levelet,  hogy  egyeztessenek  a
működtetésével kapcsolatban, annak esetleges kedvezményei szempontjából. 
Elmondja,  hogy  a  nyár  folyamán  a  ponton  tanszergyűjtést  is  indítottak  el  a  Megyei  Roma
Önkormányzattal közösen. Felmérik az iskolákban a következő hetekben, hogy mire van szükség
és segítséget nyújtanak a hiányosságok pótlásában. 

Horváth József: A gyermekek részére szóló pályázatokra (pl.  MACIKA), azok fontosságára
kívánja felhívni  a  figyelmet.  Az általános iskolától,  a  középiskolán  át,  az  egyetemig vannak
pályázatok, de nagyon lényeges, hogy ezeket ki is tudják aknázni. 

Váradi Gábor elnök: Tájékoztatásul elmondja, hogy eddig azért nem ejtett szót róla, mert most,
szeptemberben jöttek ki ezek a pályázatok. Majd az „Egyebek” napirenden belül szólnak róla. 

Lakatos  Ferenc: Az elhangzottakból  is  kitűnik,  hogy a roma önkormányzat  nagyon aktívan
dolgozik,  a  költségvetése  dacára  óriási  programokat  valósít  meg.  A  szervezeteknek,
támogatóknak el kellene gondolkodni azon, hogy mi mindent tudnának megvalósítani akkor, ha
valamivel bőségesebb lenne a költségvetésük, ha több figyelmet kapnának a várostól, a cégektől.
Terveik között szerepel, hogy a Karácsonyi Gyertyaláng programsorozat keretén belül a miskolci
képújságban felhívást szeretnének közzétenni, hogy mindenféle adományt várnak. Várja, hogy
milyen hozománya lesz.

Buri  Attila: Kérése,  javaslata,  hogy  a  miskolci  nemzetiségi  önkormányzatok  több  közös
programot szervezzenek, a horgászversenyhez hasonlóan, amiről nagyon pozitív visszajelzések
érkeznek. 

3



Váradi  Gábor elnök: Ismerteti,  hogy a  helyi  nemzetiségi  önkormányzatoknál  szokás,  hogy
rendezvényeikre  meghívják  egymást  és  lehetőség  szerint  részt  is  vesznek  rajtuk.  A
horgászverseny  is  jó  alkalom  volt  arra,  hogy  mindenkiben  felmerüljön  az  igény  a  közös
időtöltésre, közös programokra. 

Köszönti  a körükben megjelent  Lakatos  Attila  borsodi  vajdát,  akivel  röviden ismerteti,  hogy
eddig miről volt szó. 

Horváth  József: Régi  szívügye  és  javaslata,  hogy  jövőbeni  programként  kezdjék  el  a
sportakadémiát, mert a gyerekek sport iránti szeretetre való nevelése nagyon fontos.

Szajkó István: A városban több gyűjtőpontra lenne szükség, mert igény van rá.

Váradi  Gábor  elnök: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  a  következő  időszakban  szórólapokat
fognak készíttetni és terjeszteni, hogy mindenkihez eljusson, akinek szüksége van rá.
Megjegyzi,  hogy egy ilyen pont működtetése sok költségvonzattal  jár.  Amit önkormányzatuk
elindított,  az  meglátása  szerint  nagyon  jó  kezdeményezés,  a  jövőben  pedig  igyekeznek
megtalálni a további lehetőségeket. 
Hangsúlyozza, hogy egyetlen programot sem indítottak el úgy, hogy meg lett volna rá a teljes
forrás, de agilitásuknak köszönhetően, mindet meg tudták valósítani. Kiemeli az elhivatottság
fontosságát, amely mindig tovább vitte a lendületet. 

Lakatos Ernő: Ismételten hangsúlyozni kívánja a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkáját,
aktivitását,  ami igen erősen megnyilvánul  az oktatás és a foglalkoztatás terén.  Szeretnék,  ha
minél hatékonyabb lenne az iskolai ellátás, hogy felkészültek lehessenek a gyerekek. Lakatos
Attilával  együttműködési  megállapodást  kötött  önkormányzatuk,  ami azt  is  mutatja,  hogy ne
csak az 50 ezer forintos minimálbérért dolgozzanak az emberek. Keresnek olyan válallkozókat,
akik  felvállalják,  hogy  roma  nemzetiségű  embereket  is  alkalmaznak.  A  foglalkoztatók
elégedettek  a  munkájukkal.  Lehetőséget  kell  adni  az  embereknek.  Hangsúlyozza,  rossz  a
cigányság megítélése, pedig jó bérért, jól dolgoznak.

Szajkó István: Megjegyzi,  az  emberek rá  vannak arra  kényszerülve,  hogy 50 ezer  forintért
dolgozzanak,  mert  ha  nem,  akkor  elveszik  tőlük  még  a  22  ezer  forint  segélyt  is.  A Roma
Önkormányzatnak több vállalkozót kellene bevonnia ahhoz, hogy ennyi roma embernek munkát
tudjanak biztosítani. 

Lakatos Attila: Kiemeli, hogy a cigány dolgozók óriási erővel és energiával dolgoznak meg a
bérükért.  A miskolci  munkásokkal  mennek  több  helyre  is,  de  soha  semmilyen  panasz  vagy
probléma nincs velük.

Váradi  Gábor elnök: Köszöni  a  kiegészítéseket.  Összefoglalásul  elmondja,  hogy a  kitűzött
céljaikat teljesítik, jó úton haladnak.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés,  észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli beszámoló elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli  beszámolót  és  az
alábbi határozatot hozza:
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-27/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: Beszámoló 2016. nyári időszak eseményeiről

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete
megismerte az elnök által nyújtott szóbeli beszámolót az alábbi témakörökkel kapcsolatosan:
- 2016. nyarán gyermekek táboroztatása hejcei és mályi helyszínnel, több turnusban,
- Országos Focibajnokság szervezése,
- Nemzetiségi Horgászverseny szervezése,
- 2016. augusztus 2-án a Roma Holokausztra emlékeztek irodájukban, valamint a Romano

Teatro rendezvényén,
- Fókusz Iskola felkérésére diákok beíratásában segítségnyújtás,
- Irodájukban  Lakatos  Attila  vajda  segítő  közreműködésével  toborzást  szerveztek  pesti

székhelyű munka kapcsán, amelynek köszönhetően 80-100 fő tudott munkába állni,
- 3 pályázatot nyújtottak be:

◦  közösségszervezői,
◦ roma kulturális pályázat, 
◦ „Roma  vagyok,  nő  vagyok,  karriert  akarok.  Roma  lányok  iskolaelhagyásának

megelőzése Miskolcon” elnevezésűt a Fókusz Iskola segítségével. 
- Máriapócsi zarándoklat szervezése a Keresztény Magyar Cigány Európa Unió Szövetség

Egyesülettel, 
- A  nyár  folyamán  a  Munkaügyi  Központ  általi  ellenőrzés  irodájukban,  a

közfoglalkoztatottak rendszerét vizsgálták,
- Adománygyűjtő  pont  működtetése,  valamint  2016.  szeptember  6-án  a  Máltai

Szeretetszolgálattal  egy szerződés  aláírása,  amelynek  keretén  belül  az  adománygyűjtő
pont működtetésének egy részét biztosítják,

- Tanszergyűjtést elindítása.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a
szóbeli beszámolót elfogadja és annak tartalmával egyetért.

Felelős: Elnök 
Határidő: azonnal

2. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata
2016. évi költségvetésének módosítására

Váradi  Gábor  elnök:  Az  írásbeli  előterjesztést  megkapták  és  áttanulmányozták.  Rövid
kiegészítőjében elmondja, hogy a bevételek eredeti főösszege 1.862 millió forint,  ami 17.023
millió  forintra  nőtt,  amelynek  a  tetemes  része  a  közfoglalkoztatottak  bére.  Elmondja,  hogy
önkormányzatuk legtöbb bevételi  forrása  kötött  felhasználású,  szigorúan meghatározott,  hogy
mire költhetik. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs, így kéri, hogy szavazzanak
az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról.

A  Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti
határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza:
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-28/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  2016.  évi
költségvetésének módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testülete a „Javaslat
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2016. évi költségvetésének
módosítására” című előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a
RO-8/2016. (II.2.) határozatát az alábbiak szerint módosítja:

1. A határozat 2. pontja az alábbiak szerint módosul:

„2. A módosított költségvetés bevételei és kiadásai

2.1. A Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete a 2016. évi módosított költségvetését

13.973.903 Ft  Költségvetési bevétellel
17.023.903 Ft  Költségvetési kiadással
  3.050.000 Ft  Költségvetési egyenleggel

Ebből:   3.050.000 Ft  működési egyenleggel

állapítja meg. A képviselő-testület a működési egyenleget belső forrás bevonásával, előző évi 
költségvetési maradvány igénybevételével 3.050.000 Ft összegben finanszírozza.”

2.  A határozat 2.2., 2.3., 2.4. és 2.5. pontjainak mellékletei az alábbiak szerint módosulnak:

A határozat 1. melléklete helyébe e határozat 1. melléklete lép.
A határozat 2. melléklete helyébe e határozat 2. melléklete lép.
A határozat 3. melléklete helyébe e határozat 3. melléklete lép.
A határozat 4. melléklete helyébe e határozat 4. melléklete lép.

3.  A határozat módosítással nem érintett pontjai változatlanul hatályosak.

4.  A költségvetési határozat 2016. szeptember 08. napján lép hatályba.

Felelős:  Elnök 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Határidő:  azonnal

/A határozat 1., 2.,3. és 4. melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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3. napirend: Javaslat a Máriapócsi zarándoklatról szóló beszámoló elfogadására

Váradi Gábor elnök: A máriapócsi  zarándoklat  kapcsán megkéri  Elnök-helyettes  urat,  hogy
számoljon be róla.

Gulyás  Ferenc: A zarándokút  újra  bizonyítja  azon  törekvésüket,  amit  hosszú  ideje  végez
önkormányzatuk. 100 fő jelentkezett nála az útra, akiknek legalább a fele évről-évre visszatérő. A
zarándokút hitet ad nekik, hogy eljutnak oda. Több jelentkezést nem tud már befogadni, mert a
két busznyi létszám megvan.

Lakatos  Ernő: Máriapócsi  zarándoklat  önkormányzatuk  életében  már  hagyomány,  minden
évben szerveznek oda utat.  Szükséges  volt  felső limitet  szabni  a  létszámnak,  lévén,  hogy az
indítani  kívánt  buszok  befogadóképessége  adott.  Minimális  hozzájárulást  kértek  csak  az
útiköltséghez,  ami  töredéke  a  valós  kiadásnak.  A  maradék  összeget  a  Roma  Nemzetiségi
Önkormányzat saját költségvetéséből biztosítja. 

Váradi Gábor elnök: Az elhangzottakat azzal kívánja kiegészíteni, hogy a Roma Önkormányzat
2010  óta  folyamatosan  vagy  a  Mária  búcsúra  vagy  a  Cigány  búcsúra  zarándoklatot  hirdet.
Miskolcon ma ez a legnagyobb romák által megmozgatott rendezvény, ahol több százan is jelen
vannak. Nagyon fontosnak tartja az út megszervezését, mert úgy érzik, hogy az elmúlt időszak
egyik  legfontosabb  része  a  hitélet  erősítése,  melyet  önkormányzatuk  mindig  is  fontosnak
tekintett.  Megjegyzi,  az  országban még nagyon sok zarándokhely van,  ahova érdemes  lenne
eljutni.  Kellemes  kikapcsolódás  a  családok  részére,  valamint  komoly  lelki  feltöltődés  a
szervezőknek  és  résztvevőknek  egyaránt.  Problémát  jelent,  hogy  a  jelentkezők  száma
sokszorosan meghaladja azt a lehetőséget, amit indítani tudnak. 
Összességében kéri a Testület támogatását a zarándokút indításában. 

Csapó Andrásné: Felhívja Elnök úr figyelmét arra, hogy valószínűsíthetően 100 ezer forintot
meghaladja majd a kiadásuk, így mindenképp három árajánlatot szükséges kérniük az út kapcsán.

Forgácsné Dr. Vattay Zita: Megerősíti a kolléganő szavait. Három árajánlat, ezt követően pedig
szerződéskötés szükséges. 

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást. A zarándokút 2016. szeptember 11-én lesz. 
Másik jó híre,  hogy 4 buszt  indítanak a  Keresztény Magyar  Cigány  Európa Unió Szövetség
Egyesülettel  a  máriapócsi  zarándoklatra  a  Mária  búcsúra,  1  buszt  pedig  a  Megyei  Cigány
Önkormányzattal közösen a szeptember 18-i Roma búcsúra is. Tehát összesen 5 busz indul a
zarándoklatra. 

Forgácsné Dr. Vattay Zita: Felhívja Elnök úr figyelmét, hogy a szerződéskötéshez szükséges
adatokra mielőbb szüksége van, ennek hiányában nem tudják elkészíteni a szerződést. 

Váradi Gábor elnök: A Borsod Volánnal már van együttműködésük, így érdekesnek tartja, hogy
további árajánlatokat kérjen.
Megkérdezi van-e kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs.
Javaslata, hogy szavazzanak arról, hogy a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat támogassa
a Máriapócsi  zarándoklat  szervezéséről  szóló javaslatot.  A felmerülő  költségeket  a  2016.  évi
költségvetésből javasolja biztosítani. 

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-29/2016.(IV.27.) határozata:

Tárgy  : Máriapócsi zarándoklat – Mária búcsú, Roma búcsú

1. Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2016.
Máriapócsra zarándoklatot szervez az alábbiak szerint:

a) 2016.  szeptember  11.  napján  a   Keresztény Magyar  Cigány  Európa  Unió
Szövetség Egyesülettel közösen a Mária búcsúra 4 busszal utaznak,

b) 2016.  szeptember  18.  napján  a  Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei  Roma Területi
Nemzetiségi Önkormányzattal közösen a Roma búcsúra 1 busszal utaznak.

2. A felmerülő költségeket a 2016. évi költségvetéséből biztosítja.

Felelős: Elnök 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

4. napirend: Javaslat  a  2016.  II.  félévi  programokkal,  eseményekkel  kapcsolatos  döntés
meghozatalára

Váradi  Gábor  elnök: A  kövezetkező  időszak  egyik  legnagyobb  feladata  –  a  máriapócsi
zarándoklaton  túl  –  a  Karácsonyi  gyertyaláng programsorozat.  Javaslata,  hogy támogassák a
Karácsonyi  gyertyaláng  2016-os  programsorozat  elindítását,  a  felmerülő  költségeket  pedig  a
2016.  évi  költségvetésükből  biztosítsák.  A  programért  felelősnek  Lakatos  Ernőt  javasolja
megválasztani. Kéri szavazzanak a szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület 3 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta a szóbeli
javaslatot és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-30/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: Karácsonyi gyertyaláng 2016-os programsorozat szervezése

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete
megrendezi a Karácsonyi gyertyaláng programsorozatát 2016. évben.

2. A  Képviselő-testület  a  programsorozat  kapcsán  felmerülő  költségeket  a  2016.  évi
költségvetéséből biztosítja. 

3. A  Képviselő-testület  Lakatos  Ernő  testületi  tagot  a  rendezvény  megszervezésével
kapcsolatos feladatok ellátására megbízza. 

Felelős: Lakatos Ernő 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal
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Váradi  Gábor elnök: Csendes  Józsefnek  köszönhetően  megnyerték  a  kulturális  pályázatot,
amelynek  a  megvalósítása  terveik  szerint  augusztus  2-ára  esett  volna.  A pályázati  elbírálás
azonban szeptemberben fejeződött be. Van azonban lehetőség arra, hogy átcsoportosítsák és egy
másik időpontban valósítsák meg. A pályázatnak annyi kikötése van, hogy a holokauszt témának
szerepelnie  kell  a  programban.  A 2010.  november  3-án  történt  romák  sérelmére  elkövetett
sorozatgyilkosságok miatt ez a napot emléknappá nyilvánította önkormányzatuk. Erre a dátumra,
az  akkorra  szervezett  kulturális  programra  csoportosítanák  át  a  pályázaton  nyert  550  ezer
forintot. Javaslata, hogy Gulyás Ferenc elnökhelyettest bízzák meg, hogy legyen a rendezvény
szervezője. 
Kéri szavazzanak a szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület 3 igen, 1 tartózkodó szavazat mellett elfogadta a szóbeli
javaslatot és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-31/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: November 3. emléknap

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  dönt
arról,  hogy  2016.  november  3-án,  a  romák  sérelmére  elkövetett  gyilkosságok  emléknapján
emlékeznek meg a roma holokausztról is.

2. A Képviselő-testület a programsorozat kapcsán felmerülő költségeket a kulturális pályázaton
nyert 550.000,- /azaz ötszázötvenezer/ forintból biztosítja. 

3.  A  Képviselő-testület  Gulyás  Ferenc  elnökhelyettest  a  rendezvény  megszervezésével
kapcsolatos feladatok ellátására megbízza.

Felelős: Gulyás Ferenc
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő  : azonnal

5. napirend: Egyebek

Váradi Gábor elnök: Önkormányzatuk pályázatot nyújtott be a ROM-ISK-16; „Roma vagyok.
Nő  vagyok.  Karriert  akarok.  Roma  lányok  iskolai  elhagyásának  megelőzése  Miskolcon”.  A
pályázat 2016. szeptember 19-én kerül elbírálásra. Kéri a tájékoztatása tudomásul vételét. 

A Testület 4 igen szavazattal tudomásul vette a szóbeli tájékoztatást
és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-32/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: „Roma  lányok  iskolai  elhagyásának  megelőzése  Miskolcon”  –  pályázaton
részvétel

Miskolc Megyei  Jogú Város Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete   a  ROM-
ISK-16;  „Roma  vagyok.  Nő  vagyok.  Karriert  akarok.  Roma  lányok  iskolai  elhagyásának
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megelőzése Miskolcon” pályázat benyújtásáról szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

Felelős: Elnök
Határidő  : azonnal

Váradi Gábor elnök: Korábbi ülésük alkalmával határoztak arról, hogy a focicsapatok díjait a
csapatok finanszírozzák, de ezt önkormányzatuk az elmúlt időszakban átvállalta, kifizette. 
Kéri a témában érintett képviselőtársait, hogy röviden számoljanak be a csapatról.

Lakatos Ernő: Amióta létezik önkormányzatuk Miskolcon, azóta a focicsapat is. Kilenc év óta
végzi munkáját, és a legalsó osztálytól végignyerték a bajnokságot, és azóta folyamatosan az I.
osztályban szerepelnek. Az a problémájuk, hogy nagyon kevés támogatás van a sportra, számos
alkalommal  saját  költségből  kell  finanszíroznia  a  kiadásokat.  Amiben  lehet,  segít
önkormányzatuk is.  I.  osztályban 16 csapat  van,  egyedüli  roma csapatként  vesznek részt,  és
tiszteletet vívtak ki. Az ő csapata a „most”, míg Botos úré a „jövő”.

Botos Ferenc: Megerősíti az előtte elhangzottakat. Nemcsak azért foglalkoznak a sporttal, hogy
elfoglaltságot jelentsen, hanem nevelő célzata is van, de van egészségügyi és prevenciós hatása
is. 

- Gulyás Ferenc elnökhelyettes elhagyja az üléstermet. -

Botos  Ferenc: Nem  győzi  hangsúlyozni,  mennyire  fontos,  hogy  a  gyerekek  ne  az  utcán
csavarogjanak, hanem sportoljanak, éljenek egészségesen. Sajnálja a szponzorok hiányát.
Leszögezi,  nagyon  sokan  dicsérik  csapataikat,  akik  sportszerűek,  kulturáltan  játszanak.
Valószínűsíti, hogy feljutnak a II. osztályba.

Váradi Gábor elnök: A labdarúgócsapatok 2 ok miatt nagyon fontosak. Az egyik a prevenció, a
másik a reklámtevékenység. Azt a fajta negatív sztereotípiát, ami a cigány közösséget éri, azt a
sporton keresztül le lehet rombolni. 

- Gulyás Ferenc elnökhelyettes visszatér az ülésterembe. -

Váradi Gábor elnök: A költségek és a foci vonatkozásában javaslata, hogy önkormányzatuk a
futballcsapat kapcsán felmerülő költségeket a 2016. évi költségvetésből biztosítsa. 
Kéri szavazzanak a szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-33/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: Roma futballcsapatok támogatása

Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2016. évben
a két roma futballcsapat kapcsán felmerülő finanszírozást támogatja a 2016. évi költségvetéséből.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő  : azonnal
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Váradi Gábor elnök: A héten kijött az EBESZ jelentése. Ezúton is kéri a miskolci városvezetést,
hogy az abban foglaltakat teljesítse. Kiemeli a békés együttélés fontosságát. Reméli, hogy azok a
problémák,  amelyek  az  elmúlt  időszakban  Miskolcot  hírhedtté  tették,  azok  valahogy
megoldódnak. 
Felkéri  Csendes  Józsefet,  hogy  a  MACIKA  ösztöndíjjal  kapcsolatban  adjon  egy  rövid
tájékoztatást. 

Csendes  József: A szabályozás  minden  évben  változik,  ahogy  most  is.  Az  intézményeken
keresztül kell benyújtani, a tanulóknak maguknak kell kérelmezni a tanároktól az adatlapot. A
Roma Önkormányzathoz a szükséges igazolásért kell befáradniuk és aláírni azokat. A pályázatot
2016. szeptember 23. éjfélig kell benyújtani elektronikusan, postán legkésőbb 26-ai bélyegzővel.
Megjegyzi,  nem  a  legjobb  az  összhang  a  kiíró  szervezet  és  az  iskolák  között,  ez  szokott
problémát okozni. 

Botos Ferenc: Három ösztöndíjas pályázat van: „Út a szakmához”, „Út az érettségihez” és „Út a
diplomához”.

Buri  Attila: Kérdése,  hogy  felnőttek  számára,  felnőttképzésre  vonatkozóan  van-e  pályázati
lehetőség. 

Csendes József: Nem tud ilyenről, de utána néz.

Váradi Gábor elnök: Az iskolák passzívak, most több mindent kellene intézniük, de ha az iskola
nem ad mentort, akkor nincs pályázat. Így nehéz helyzetben vannak.
Kéri  Csendes  urat,  hogy  a  mai  nap  folyamán  fogalmazzanak  meg  levelet  az  iskolák  felé,
figyelemfelhívó jelleggel a pályázat témájában. Ahol tud, önkormányzatuk segít az információk
továbbításában, folyamatok tisztázásában. A Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat ettől az
évtől csak úgy ad ki ajánlást bárkinek, főleg gyerekkorúnak, ha a szülő nyilatkozik, hogy roma
származású. 

Lakatos Ernő: Nagyon jónak tartja Elnök úr javaslatát. Körlevélben minden iskolának fel kell
hívni a figyelmét erre a pályázati lehetőségre, és meg kell kérni őket, hogy segítsék a gyerekeket.
Tudomása szerint a mentori feladatért külön pénzt kapnak. 

Botos Ferenc: Egy nehézség van a mentorálással kapcsolatban. Az iskolaigazgatók megkérik a
tanárokat,  hogy lássák  el  a  mentori  feladatokat,  de  ezt  többen nem vállalják.  Megjegyzi,  ez
munkaidőn túli elfoglaltságot is jelent, sokan ezért nem tudják vállalni. Kiemeli, hogy a szülőket
is tájékoztatni szükséges a pályázati lehetőségről, hogy tudjanak róla. 

Váradi  Gábor  elnök: A tavalyi  ösztöndíjakkal  kapcsolatban  is  több  probléma  merült  fel.
Keresték  az  ösztöndíj  pályázat  kiíróját,  mert  több  diák  nem  kapta  meg  a  pályázaton  nyert
eszközt /számítógépet, tabletet/, ösztöndíjat. 
A hét folyamán találkoztak Vágó Dávid kanadai ügyvéddel, akinek nagyon sok miskolcival van
kapcsolata. Nagyon sok olyan információt osztott meg velük, ami fontos lehet a későbbiekben.
Ennek alapján önkormányzatuk át fogja alakítani az ajánlások kiadását. Feltehetően a következő
hetekben csak származási papírt fognak kiállítani. 
2016.  szeptember  8-án a  francia  nagykövettel  találkozik  a  Képviselő-testület  az  irodájukban.
Közel egyórás egyeztetésük lesz a miskolci helyzet tekintetében. 
Az adománygyűjtő pont a Király utca 10. szám alatt tovább üzemel. Kéri a kollégáit, hogy sokkal
nagyobb nyilvánosságot biztosítsanak. 
Korábbi  napirend kapcsán  volt  róla  szó,  hogy a  Fókusz  Gimnázium és  Szakképző  Iskolával
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együttműködési  megállapodást  kívánnak  kötni.  Javaslata,  hogy  szavazzanak  a  megállapodás
megkötéséről,  valamit  arról,  hogy a további  intézkedések megtételére  megbízza a Testület  az
elnököt.
Kéri szavazzanak a szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-34/2016.(IX.07.) határozata:

Tárgy: Fókusz Iskolával együttműködési megállapodás kötése

1. Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Fókusz
Gimnázium és Szakképző Iskolával együttműködési megállapodást köt.

2. A Képviselő-testület a további intézkedések megtételére megbízza az elnököt.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő  : azonnal

Bozik  János: Felhívja  a  Testület  figyelmét,  hogy  vannak  rászorulók  és  a  tél  közeledtével
sokaknak problémát okoz a tüzelő beszerzése. Ebben kér segítséget. 

Váradi Gábor elnök: Az elmúlt időszakban próbáltak azokhoz az információkhoz hozzájutni,
amelyek lehetőséget adnak a probléma megoldására. A Családsegítő munkatársai folyamatosan
végzik a jelentkezők rögzítését, általuk van rá lehetőség, hogy a rászorulók kapjanak tűzifát. 

Lakatos  Ernő: Azt  tudja  vállalni  önkormányzatuk,  hogy  felveszik  a  kapcsolatot  a
Családsegítővel, utána érdeklődnek, hogy mikor és hol lehet a rászorultaknak tűzifához jutni, de
mindenképp  fel  kell  iratkozni.  Megjegyzi  a  Miskolci  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  is
szokott tűzifát osztani, erről is tájékoztatják a rászorulókat. 

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi,  hogy kíván-e valaki még hozzászólni.  Megállapítja,  hogy
nincs több hozzászólás. Még egyszer megköszöni a kollégák, segítők, munkatársak segítségét,
munkáját. Az ülést 11 óra 45 perckor bezárja. 

K. m. f.

Gulyás Ferenc Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 

Sipos Melinda Forgácsné dr. Vattay Zita
jegyzőkönyvvezető jogi ügyintéző

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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